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سرویس سیاســی - دبیرکل 
جمعیت رهپویان انقاب اســامی 
با تاکیــد بر افزایش مشــارکت در 
انتخابات مجلــس دوازدهم، معتقد 
اســت که نمایندگان مجلس آینده 
باید با رأی بیشــتر و پشتوانه مردمی 

بالاتر انتخاب شوند.
»مالــک شــریعتی« دبیــرکل 
جمعیت رهپویان انقاب اســامی، 
با اشــاره بــه تأکیدات مقــام معظم 
رهبری بر مشارکت حداکثری مردم 
در انتخابات اســفند ماه امســال، اظهار کرد: مقام معظم رهبری بارها تاکید 
کرده انــد کــه همه افراد جامعه در هر جایگاهی که هســتند، وظیفه دارند به 

تحقق انتخابات پرُ شور کمک کنند.
وی با بیان اینکه اگر هر فردی وظایف قانونی خود را به درســتی انجام 
بدهد و به خوبی تبیین کند، به مشــارکت پرُ شــور مردم در انتخابات کمک 
می کند افزود: وظیفه مجلس و دولت برای افزایش مشــارکت در انتخابات، 
آن اســت که خدمت کامل تر، صادقانه تر و عمل به وظایف شان را با جدیت 
کامل دنبال کنند و از سوی دیگر باید اقداماتی را که در دوره مسؤولیت خود 

انجام داده اند، به خوبی برای مردم تبیین کنند.
نماینده مردم تهران در مجلس شــورای اسامی گفت: مجلس و دولت، 
اقدامــات مهمی را از زمان آغــاز خدمت خود انجام داده اند که برخی از این 
اقدامات، ناشــی از مشکات زیاد گذشــته، هنوز خودش را به خوبی نشان 
نداده و آنطور که باید و شاید اثر آن دیده نشده است؛ بنابراین مجلس و دولت 

وظیفه دارند به خوبی اقدامات خود را برای مردم تبیین کنند.
دبیرکل جمعیت رهپویان انقاب اســامی افزود: دستگاه های مجری و 
ناظــر بر انتخابات هم باید عمل به وظایــف قانونی و عدول نکردن از قانون 

را در فرایند انتخابات، مد نظر قرار بدهند و این امر، یک اصل مهم است.
وی اضافه کرد: دعوت مردم به تعیین سرنوشت خود از طریق انتخابات 
نیــز اهمیت زیادی دارد چراکه هر فردی با هر تعداد رأی که انتخاب و راهی 
مجلس شود، بر سرنوشت و آینده کشور حاکم است و بهتر است همه ما در 
انتخابات مشــارکت کنیم؛ مســأله مهم این است که نمایندگان مجلس آینده 

باید با رأی بیشتر و پشتوانه مردمی بالاتر انتخاب شوند.
شــریعتی درباره عملکرد احزاب و گروه های سیاســی برای انتخابات 
اسفندماه امسال، گفت: برخی احزاب و گروه های سیاسی، برگزاری نشست ، 
همایش و جلسات تشکیاتی خود را آغاز کرده اند که برگزاری این جلسات، 

فضای انتخاباتی را گرم و به رونق انتخابات کمک می کند.
نماینده مردم تهران در مجلس شــورای اسامی افزود: هر دسته، گروه، 
حزب و جمعیت سیاسی باید در حد توان خود برای انتخابات پیش رو فعال 
شود، شاخص ها و اولویت های خود را مطرح کند، مجلس مطلوب را ترسیم 
و ایرادات مجلس فعلی را مطرح کند؛ البته نقد درست، بیان اشکالات در کنار 

ذکر نکات مثبت است که باید مورد توجه همگان قرار بگیرد.
شــریعتی گفت: احزاب و گروه های سیاسی باید تاش کنند تا مردم به 
سمت انتخاب »نماینده اصلح« بروند که شاخص های انتخاب نماینده اصلح، 
در قانون آمده است و امام خمینی )ره( و مقام معظم رهبری هم این شاخص ها 

را مشخص کرده اند که باید مدنظر قرار گیرد.

سرویس سیاسی - نایب رییس 
کمیســیون صنایع و معادن مجلس 
گفت: بودجه ســال آینــده واقعی و 
عملیاتی  تدوین شــده امــا افزایش 
مالیات بر ارزش افزوده، یکی از موارد 
مندرج در بودجه است که مجلس با 

آن مخالفت خواهد کرد.
»علــی جــدی« نایب رئیــس 
کمیســیون صنایع و معادن مجلس 
شــورای اسامی با اشــاره به لایحه 
بودجه سال ۱۴۰۳، اظهار کرد: لایحه 
بودجه ســال آینده نسبت به بودجه های ســنوات قبل، واقعی تر و عملیاتی تر 
تدوین شــده اســت اما ایراداتی هم دارد که باید با همراهی مجلس و دولت، 
رفع شود. وی افزود: یکی از ایرادات جدی لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ آن است 
که پیشــنهاد شــده، نرخ مالیات بر ارزش افزوده، یک درصد افزایش یابد که 
نگران کننده است؛ برخی از نمایندگان مجلس در جریان بررسی لایحه برنامه 
هفتم توسعه نیز مخالفت خود را با افزایش مالیات بر ارزش افزوده اعام کرده 
بودند؛ با وجود این، دولت در لایحه بودجه سال آینده مجدداً این موضوع را در 
لایحه بودجه آورده است و محل تأمین برخی از هزینه ها از جمله همسان سازی 
حقوق بازنشستگان را افزایش مالیات بر ارزش افزوده تعیین کرده است که فکر 

نمی کنم مجلس با آن موافقت کند.
نماینده مردم شــیروان در مجلس شورای اسامی گفت: دولت در لایحه 
بودجه ســال آینده پیشــنهاد داده است که مالیات بر ارزش افزوده، یک درصد 
افزایــش یابد و منابــع درآمدی حاصل از آن، صرف همسان ســازی حقوق 
بازنشســتگان شــود؛ معتقدم دولت با این کار دارد گروکشی می کند و عماً 
همسان سازی حقوق بازنشستگان را شرطی کرده است؛ در حالی که می تواند 
از منابع دیگری برای اجرای همسان سازی استفاده کرد؛ مجلس حتماً با افزایش 
مالیات بر ارزش افزوده مخالفت خواهد کرد و قباً هم در جریان بررسی لایحه 

برنامه هفتم توسعه، این پیشنهاد در مجلس رد شده بود.
جدی گفت: از سوی دیگر، میزان مالیات هم در بودجه سال آینده افزایش 
یافته است که باید دولت مشخص کند چه مقدار از این مالیات از مودیان فعلی 
مالیاتی اخذ خواهد شــد و چه مقدار از آن از محل شناسایی فرارهای مالیاتی، 

محقق می شود.
نایب رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسامی اضافه کرد: 
نمی توانیم ۵۰ درصد درآمدهای مالیاتی را بالا ببریم و بعد، فقط کلی گویی کنیم 
و بگوییم قرار اســت این منبع درآمدی از محل فرارهای مالیاتی محقق شــود؛ 
دولت باید به طور دقیق بگوید که چند درصد از درآمدهای مالیاتی قرار است 
از محل شناسایی فرارهای مالیاتی به دست آید و چند درصد از مودیان فعلی 

دریافت خواهد شد؛ این موضوع باید شفاف شود.

شریعتی دبیرکل جمعیت رهپویان انقلاب :

نمایندگان مجلس آینده باید با پشتوانه 
مردمی بالاتر انتخاب شوند

جدی نایب رییس کمیسیون صنایع:

مجلس با افزایش مالیات بر ارزش 
افزوده مخالفت می کند

سرویس سیاســی - تحلیل گر 
مســائل بین الملل گفت: اگر رابطه  ما با 
همه دنیا به ویــژه اروپا که در نزدیکی 
ما اســت، خوب بــود و بــا اینها کار 
می کردیم، دیگر امارات و کشــورهای 
عربی حوزه خلیج فارس به خودشــان 
ایــن جرأت را نمی دادند که هرچند ماه 
یکبــار اعامیه ای علیه ایران و تمامیت 
ارضی ایران صادر کنند و از هر کشوری 
که به منطقه پا می گذارد، امضا بگیرند که 
جزایر سه گانه متعلق به ما است یا باید 

اختاف این جزایر با ایران به دادگاه بین المللی برود
عبدالرضا فرجی راد تحلیل گر مسائل بین الملل در خصوص بیانیه اخیر روسیه 
نسبت به جزایر سه گانه گفت: روسیه با توجه به جنگ دوساله با اوکراین طبیعتا در 
وضعیت مشکلی از نظر استراتژیک و اقتصادی قرار گرفته و لذا برایش مهم است 
تا با کشورهایی که به نحوی می توانند بخشی از این مشکات اقتصادی را رفع و 
رجوع کنند، تعامل داشته باشد. به طور مثال عربستان با روسیه موضوع اوپک پاس 
را پیش می برند که توافقاتی که در چند سال اخیر با هم داشتند باعث شده قیمت 
نفت را نگه دارند تا پایین نیاید. به همین دلیل روسیه دوست دارد با عربستان کار 
کند. با توجه به تحریم های اقتصادی روسیه، اگر قیمت نفت بالا نگه داشته شود، 

این امر برای او خیلی مهم است.
وی افزود: از آن طرف امارات فعالیت های تجاری – اقتصادی گسترده ای با 
روسیه دارد و در طول جنگ هم نه تنها کم نشده، بلکه بیشتر هم شده و رقم شان 
بالا رفته است. به نظر من روس ها این مسائل را از نظر اقتصادی می بینند. در حال 
حاضر از نظر استراتژیکی و ژئوپلیتیکی به حوزه نفوذ آمریکا قدم گذاشتند. با اینکه 
اکثر کشورهای عربی متحد آمریکا به شمار می روند، برایشان مهم است که آنجا 
حضور داشــته باشند و در حوزه جنوبی خلیج فارس ارتباط عمیق داشته باشند. 
بنابراین اگر بخواهند این ارتباطات تداوم پیدا کند، باید امتیاز سیاســی بدهند که 
یکی از این امتیازات سیاسی، از جیب ایران است و مسأله جزایر سه گانه را برای 
دومین بار در نشست هایشان مطرح کردند. این مسئله به شکلی گفته شده و روسیه 

هم مهر تأیید زده که به منافع سرزمینی ایران خدشه وارد می کند.
این تحلیل گر مسائل بین الملل تصریح کرد: آقایان که می گویند روسیه متحد 
استراتژیک است، چنین چیزی را نه مردم ایران از آن انتظار دارند، نه دولتمردان، نه 
رسانه و نه افکار عمومی و روشنفکران. بنابراین برایشان غیرمنتظره است. اگر یکبار 
این اتفاق می افتاد فکر می کردند روس ها می خواهند امتیازی بگیرند و اشــتباهی 
کردند، هرچند که در مرتبه اول هم به آن اقدام اعتراضاتی صورت گرفت. اما وقتی 
دوباره این اتفاق بیفتد معنای آن این است که از طرف ایرانی خیال شان راحت است 
که هروقت بخواهند از جیب ایران هزینه  می پردازند، بدون آنکه خودشان هزینه 
بدهند و این مســأله باعث شــده ناراحتی فراوانی در داخل ایران و در بخش های 

مختلف ایجاد شود.
وی افزود:  در مجموع روس ها با این کاری که کردند، شــک و شــبهه های 
چندصدساله، چند دهه اخیر، چند سال اخیر و حتی چند ماه اخیر که در کشور به 
وجود آمده بود را تقویت کردند و اقدامات شــان کمکی به این نمی کند که افکار 
عمومی نظرشان درباره روس ها بهتر شود. یعنی روس ها خودشان این نظر منفی 
را بــا کارهایی که انجام می دهند، تقویت می کنند. بالاخره در هر برهه زمانی یک 
کاری می کنند تا منافع مردم ایران در خطر بیفتد. ما یادمان نرود که چند سال قبل 
روس ها در جلسه شورای امنیت به همراه آمریکا، اروپا و مابقی اعضای شورای 
امنیت علیه ایران رأی دادند و تحریم های سازمان ملل هم علیه ایران تصویب شد. 
اگر آنجا همکاری می کردند و آن رای را وتو می کردند، بخشی از مشکاتی که در 
حال حاضر داریم، به وجود نمی آمد. مسائل بعدی هم بوده و حتی سال گذشته در 

مسئله قفقاز با ما همراهی نداشتند و بیشتر هماهنگی هایشان با ترکیه بود.
فرجی راد تصریح کرد: بنابراین در مجموع می شود گفت الان همه باید به این 
نتیجه رسیده باشند که روسیه همسایه ایران است و باید رابطه خوب با او داشت. 
دوم اینکه نباید به روس ها اعتماد کرد و نباید تمام تخم مرغ ها را  در ســبد روسیه 
گذاشت و سوم اینکه ما باید در روابط حوزه سیاست خارجی  تعادل ایجاد کنیم 
که آن ها نتوانند از انزوای اقتصادی ما سوء استفاده کنند. علت تصمیماتی که چه 
در رابطه با روسیه و چه در رابطه با اعراب  جنوبی خلیج فارس گرفته می شود، این 
است که به دلیل آنکه ایران در تنگنای اقتصادی قرار دارد آن ها طبیعتا سوء استفاده 
می کنند. اگر رابطه  ما با همه دنیا به ویژه اروپا که در نزدیکی ما است، خوب بود و با 
اینها کار می کردیم، دیگر امارات و کشورهای عربی حوزه خلیج فارس به خودشان 
این جرأت را نمی دادند که هرچند ماه یکبار اعامیه ای علیه ایران و تمامیت ارضی 
ایران صادر کنند و از هر کشوری که به منطقه پا می گذارد، امضا بگیرند که جزایر 
ســه گانه متعلق به ما است یا باید اختاف این جزایر با ایران به دادگاه بین المللی 
برود. پس برای اینکه مشکات رفع شود باید تاش کرد تا یک سیاست خارجی 
متعادل داشته باشیم و تحریم ها برداشته شود. برداشتن تحریم ها بسیار مهم است 

و باید در اولویت اول کشور قرار بگیرد.
این تحلیل گر مسائل بین الملل در پاسخ به این سوال که ما باید چه سیاستی را 
در قبال روس ها در پیش بگیریم تا دیگر شاهد تکرار این اشتباهات نباشیم، گفت:  
اگر روس ها و چینی ها پای منافع خودشان در میان باشد و اگر این شرایط باز هم 
پیش بیاید، آن رفتار را صددرصد تکرار می کنند. نمی توان سیاستی را اتخاذ کرد. 
روسیه همسایه ما است و باید با آن رابطه خوبی داشته باشیم. ما باید عوامل ریشه ای 
که باعث می شود روس ها این اقدامات را انجام دهند، خشک کنیم. در مورد عوامل 
ریشه ای باید درهای حوزه ژئوپلیتیک  باز شود تا بتوانیم با همه دنیا رابطه برقرار کنیم. 
دنیا وقتی می بینند ما فقط وابسته به چین و روسیه هستیم، نفت مان تحریم است، 
هیچ  سرمایه گذاری با ایران انجام نمی شود، پول مان جابه جا نمی شود، وقتی چنین 
احساسی وجود دارد، زمانی که در مقابل اعرابی قرار می گیرند که از آنها خواسته 

سیاسی دارند، در جهت منافع خودشان بیانیه ای را امضا می کنند.
وی افزود:  علت چنین اتفاقی چیســت؟ چــون اعراب حوزه خلیج فارس 
به روس ها امتیاز نمی دهند، روس ها برای اینکه امتیاز بیشــتری بگیرند، تصمیم 
می گیرند چنین بیانیه ای را با آنها هماهنگ کنند. بنابراین ما باید اول ریشه را خشک 
کنیم. ریشه کجاست؟ همین تحریم ها است. همه این موارد باید در رقابت بیفتند. 
ایران جایگاه مهم استراتژیک و ژئوپلیتیکی دارد. ببینید روسیه چقدر در موضوعات 
اقتصادی سر ما کاه گذاشت. چقدر تبلیغات کردند که ما در بخش انرژی ایران 
۴۰ میلیارد دلار سرمایه گذاری انجام دادیم اما با گذشت ۲ سال از این موضوع که 
دولتمــردان خودمان و روس هــا آن را تبلیغ می کنند، هنوز هیچ حرکتی صورت 
نگرفته و صفر اســت و ما تراز تجاری با روس ها نداریم و در وضعیت همکاری 

تجاری حداقلی با آن ها قرار داریم.  
فرجی راد تصریح کرد: وقتی چنین چیزی هست و روس ها می بینند از نظر 
اقتصادی منافع چندانی با ایران ندارند، لذا با آنهایی که منافع زیاد دارند و می توانند 
قیمت نفت را بالا نگه دارند و آن ۳۰-۴۰ درصد تخفیف  فروش نفت جبران شود، 
یا کشورهایی مثل امارات که در زمان تحریم روسیه نقش مهمی دارند و ۲۰-۱۰ 
میلیارد دلار تجارت با این کشور دارد، به آنها امتیاز داده و امتیاز می گیرند. ما باید 
تحریم ها را خشک کرده و از بین ببریم. باید با اروپا رابطه برقرار کنیم. کشورهای 
آســیایی مثل ژاپن، کره جنوبی و اندونزی و ... باید بتوانند با ما کار کنند. بنابراین 
راه های بســته ای که خودمان به وجود آوردیم و آمادگی نداریم تا امتیازی بدهیم 
و امتیازی بگیریم، به طور کلی باعث شده چینی ها که با ما توافق ۲۵ ساله را امضا 
کردند، ۳-۴ ســال اســت که ما را سرکار گذاشتند، روسیه ما را سرکار گذاشته و 
هیچ کدام تراز تجاری درستی با ما ندارند. چین ۷۰۰ میلیون بشکه نفت در روز را با 
تخفیف از ما می خرد و ادامه دار بودن این وضعیت به نفع چین است بنابراین باید 

آن مسائل ریشه ای را حل کرد.

جوکار رئیس کمیسیون امور داخلی کشور:

مجلسی کارآمد است که پشتوانه 
مردمی داشته باشد

تحلیل لاریجانی از تاثیر نظارت استصوابی بر رای مردم؛

از دل ریاست جمهوری خاتمی، احمدی نژاد و از 
انتخابات احمدی نژاد روحانی درآمد

سرویس سیاسی - محمد جواد لاریجانی درباره  
حضور جناح ها و گرایش های گوناگون در انتخابات با 
اشاره به بیانات اخیر رهبر انقاب در زمینه لزوم رقابت 
واقعی با بیان این که » بیانات ایشان زیربناهای مختلفی 
را شامل بود و یکی از صحبت های بسیار تاثیرگذار در 
تاریخ سیاسی کشور ما ماندگار خواهد بود« ادامه داد: 
بســتر کل رقابت ها سامت انتخابات است که ایشان 
در بیاناتشان هم سامت انتخابات بود حالا به سامت 
انتخابات باید برگردیم سامت انتخابات یعنی قانونی 
بــودن یعنی همه فعالیت هایی که به اســم انتخابات 
می شــود چه آن هایی که نامزد هستند چه آن هایی که 
رای می دهند چه آن هایی که رای را باید حفاظت کنند 
بشــمارند و اعام کنند شامل سامت تبلیغات است 
شامل ســامت نظارت است و بحث سامت بحث 

خیلی جدیست، چون شامل تبلیغات هم می شود.
نظارت اســتصوابی جلوی رای مردم را 

نمی گیرد
وی با بیان این که »سامت انتخابات بستر بزرگی 
اســت«  خاطرنشان کرد: آن کسی که ثبت نام می کند، 
نامزد می شود برای انتخابات باید ماک قانونی داشته 
باشد. آن جایی که نظارت می شود صاحیت ها را اعام 
می کنند آن هم باید بر مبنای قانون باشــد. آن جایی که 
تبلیغات می شود به خصوص در زمان فعلی که امکانات 
فضای مجازی هست تبلیغات نباید عوام فریبانه باشد؛ 
چراکه خاف قانون است. خاف سامت است.  مثاً 
درباره  نظارت اســتصوابی حرفی دارند آن اشکالی 
ندارد انتخابات بایستی بر اساس قانون باشد این قانون 
هم ممکن است گاهی جاهایی نواقص داشته باشد، اما 
حتماً باید بر اساس قانون باشد. بعضی ها برای دلسرد 
کردن مردم می گویند که این چه انتخاباتی اســت که 
یک عده را مثاً می گویند که صاحیت ندارند نظارت 
اســتصوابی به نحوه کار بزرگان ما در شورای نگهبان 
ممکن اســت نواقص داشته باشد همانطور که سایر 
جهات قانون انتخابات نواقصی از نظر من دارد، اما این 
نواقص در حدی نیست که سامت انتخابات را و رای 
مردم را زیر پا بگذارد مثال برایتان می زنم خیلی بحث 
جدی داریم ما در زمانی که ریاست جمهوری مرحوم 
جناب آقای هاشمی رفسنجانی تمام شد دو تا رقیب 
بودند آقای ناطق نوری و آقای خاتمی؛ خوب خیلی ها 
از ابتــدا فکر می کردیم که آقــای ناطق رای می آورد 
تبلیغاتش هم وســیع بود، ولی خوب مردم نظرشان 
بــه آقای خاتمی بود  ایشــان  رای آورد  پس نظارت 

استصوابی جلوی رای مردم را نمی گیرد.
از دل ریاست جمهوری خاتمی احمدی نژاد 

و از انتخابات احمدی نژاد روحانی در آمد
وی ادامــه داد: بعــد آقــای خاتمــی دو دوره 
رئیس جمهور بود. گرایش سیاســیش معلوم است؛ 
از دل ریاســت جمهوری ایشــان ریاست جمهوری 
آقــای احمدی نــژاد درآمد خوب این هــا که با هم 
ســیاقی نداشتند اگر بنا بود هر کسی انتخاب کند این 
نمی توانســت در بیاید، چون رای مردم اینطور بود از 
انتخابات آقای احمدی نژاد آقای روحانی در آمد پس 
ببینید رای مردم جابجا نمی شود، گرایش مردم و نظر 
مردم حفظ می شــود من یک سوابقی گفتم که معلوم 
شــود که اشــکالاتی که می گیرند به سیستم نظارت 
استصوابی این اشکالات ربطی به دلسرد کردن ندارد.
نظارت استصوابی وجود دارد، ولی مکانیزم هایش در 
کشورهای مختلف تفاوت دارد ، مثاً واقعاً در غرب 
کســی که تایید لابی های صهیونیست نداشته باشد 
شانس توفیقش خیلی پایین است کسی که پول زیاد 
نداشته باشــد اصاً شانس توفیق ندارد خوب این ها 
دیگر چه جور استصوابی است میخواهم بگویم این ها 
خیلی فیلترهای سخت و خطرناک است حالا من این ها 
را گفتم برای اینکــه آن هایی که مردم را به بهانه های 
مختلف بهانه های بنی اسرائیلی دارند دلسرد می کنند 
اشتباه می کنند؛ بنابراین سامت انتخابات  خیلی مهم 
اســت قوانین تبلیغات را باید رعایت کنیم تا برسد به 
آنجایی که ۴۸ ساعت قبل از انتخابات دیگر نباید تبلیغ 
کنیم  می خواهم بگویم که قوانین را باید همه رعایت 
کنند که انتخابات سالم باشد پس سامت بستر است 
سامت موضوع مهمی است. سامت پایه است حالا 
آن هایی هم که رای می دهند باید با سامت رای بدهند 
این که فرمودند امنیت یکی از ارکان سامت است یعنی 
اینطور نباشد که مردم را بترسانند یا ایجاد ناامنی کنند 
مردم جرات نکنند بیایند رای بدهند به خاطر این که یک 
وقت ممکن است یک ناامنی صورت بگیرد این ها همه 
توطئه های دشــمن است در طول انقاب هم داشتیم 

همه هم ناکام مانده است.
این کارشــناس مسائل سیاســی درباره رقابت 
واقعــی و غیرواقعی نیز توضیــح داد: اولاً بگویم که 
تئوری رقابت این است که شما خودتان را در معرض 
می گذارید مردم باید انتخاب کنند پس هر کســی که 
نامزد اســت باید به بهترین نحوی خودش را معرفی 
کند این معرفی نباید مربوط باشــد به این که قیافه اش 
را چطوری می ســازد چه تبلیغات تصویری و از این 
چیزهای خیلی سطحی انجام می دهد.تمام کسانی که 
نامزد انتخابات هســتند باید راجع به مسائلی که برای 
جمهوری اسامی و پیشبرد مسائل مهم است خودشان 
را در معرض قرار بدهند با بهترین بیان؛ حالا هر یک 
باید مشاورینی داشته باشند که بتوانند کمک شان کنند، 
چون خودش که نمی تواند عامه دهر باشد همه چیز را 
بداند یکی بخش کشاورزی را بلد است بخش سیاست 
خارجی را بلد نیست یکی قسمت انرژی را بلد است 
بخش کشــاورزی را بلد نیست پس این نماینده باید 
تمرین کند ذهن خودش را از قبل که چه جوری راجع 
به مسائل کشور اصاً نظر داشته باشد این را باید تمرین 
کند و بیان کند. بعد میدان و امکان پیام رســانی است 

احزاب مواضع شــان را شســته و رفته می کنند از این 
جهت موضع شان قوی است که جمع هستند می توانند 
بحث کنند و کاندیداهای خودشان را تقویت کنند، ولی 
نباید فضای تبلیغات در انحصار ۳ تا ۴ تا حزب باشد 
به خصوص اگر دوگانه چپ و راست باشد که خیلی 
افتضاح است اصاً چپ و راست یک مفهوم قشنگی 
نیست احزاب می توانند ۵ حزب خیلی بزرگ در کشور 
باشند این کاری که رسانه الان رسانه ملی ما اعام کرد 
جناب آقای جبلی که می خواهد شرایطی بگذارد که 
همه نامزدها در شهرستان ها بتوانند یک زمانی از فضای 
صدا و سیما داشته باشند این یک ابتکار خیلی بدیع در 
سطح جهانی است ببینید امروز انتخابات در غرب به 
سرمایه و لابی صهیونیست بستگی دارد هر کسی که 

پول ندارد یا لابی ندارد شانسی در انتخابات ندارد.
غرب دیکتاتور ســکولار می خواهد که 

اسلام مالی شده باشد
وی در بخش دیگری از این موضوع تاکید کرد: 
رقابت باید بر مبنای قانون اساســی باشد همه کسانی 
که در انتخابات شــرکت می کنند پایش قانون اساسی 
اینطور نباید باشد که کسانی که دشمن قانون اساسی 
هستند دشمن غیر از داشتن انقلت است قانون اساسی 
دو بخش دارد یک بخشــی پایه های قانون اساســی 
اســت این را باید همه پذیرا باشــند یک وقت ریز و 
خورده های قانون اساسی است مثل ما یک بار در یک 
اصاحیه ای بعد از ۱۰ ســال این را اصاح کردیم در 
آینده هم ممکن است بخشی از بخش هایش قابل تغییر 
باشد این اشکال ندارد، اما آن هایی که دشمن اسامیت 
نظام هســتند اصاً این شکل مشارکت وسیع مردم را 
نمی خواهند در واقع یک دیکتاتوری می خواهند غرب 
دیکتاتور سکولار می خواهد که اسام مالی شده باشد 
در جهان ما و یک نوع مثاً انتخابات سوری داشته باشد 
که ما در کشورهای زیادی می بینیم این خواسته غرب 
است ما در حقیقت یک دموکراسی واقعی می خواهیم 
مشارکت واقعی آن هم در چهارچوب قانون اساسی 
یک نکته مهمی اســت که گروه ها و جناح ها نباید از 
فرصــت انتخابات برای ضربه زدن به نظام اســامی 
اســتفاده کنند ما این را در تجربه ها دیدیم یعنی طرف 
می آید امضا می کند که من پایبند قانون اساسی هستم 
و از روزی که انتخابات تبلیغات شروع می شود علیه 
قانون اساسی کار می کند و اگر هم رای نیاورد می گوید 
کــه مردم بریزید در خیابان اینجا تقلب شــده  این ها 
کاماً چیزهای غیر اصولی غیرقانونی و سوء استفاده 
است مثل کسی که به اسم نماز می آید در مجلس، ولی 
در مجلــس می خواهد بر علیه نمازگزار عمل کند به 
اسم اسام می آید سینه می زند، ولی سینه زدنش برای 
انحراف از دین اســت این ها سوء استفاده است پس 
یک رقابت واقعی حدودی دارد سامت قانون و امکان 
بروز عرضه افکار در مســائل کلیدی مملکت ذهن ها 

را به حاشیه نبریم.
رقابت واقعی روی مسائل واقعی باشد

لاریجانــی گفت: رقابت واقعی روی مســائل 
واقعی باشد اینکه مثاً ما حجاب داشته باشیم یا نداشته 
باشــیم این اولاً بحث خاف قانون است باید قانون 
اجرا شود هرچی قانون گفت حتی آن هایی که مخالف 
حجاب هستند نباید بگویند که ما، چون مخالف قانون 
هســتیم پس بی حجابی می کنیم قانون اصاً رعایت 
قانون ماک مدنیت است بله من سر اینکه ما حجاب 
را چه جوری در کشــور گسترش بدهیم و این تفکر، 
چون حجاب فقط لباس نیست حجاب در اسام اینکه 
ما داریم حدود برهنگی است حدود برهنگی را همه 
کشورها دارند حجاب یک مفهوم بسیار جالبی است 
شــامل عفت است شامل غیرت است شامل سامت 
اســت خیلی مباحث جالبی درباره حجاب در اسام 
اســت ما درباره حدود برهنگــی حرف داریم قاطی 
هــم می کنن مســائل را و عنوانــش را هم نمی دانند 
بنده به شــما بگویم یکی از قوی ترین و شدیدترین 
قوانین حدود برهنگی در کشــور آمریکا است مطابق 
فرهنگ خودشــان من برای شما می توانم مثال بزنم 
مثاً در آمریکا اگر کسی پشت پنجره خانه اش که در 
خیابان دیده می شود قسمت هایی از بدنش که ممنوع 
است نشان بدهد همسایه می تواند به پلیس زنگ بزند 
بگوید که آقای پلیس پشت پنجره لخت می آید پلیس 
می آید می گوید که تو نمی توانی او می گوید که من در 
خانه خودم هســتم او می گوید که خانه خودت که از 
بیرون دیده می شود نمی توانی باشی برهنگی را نوشتند 
قانون دارد یا مثاً کسی خانمی می خواهد برود بانک 
مثــاً نیمه عریان می رود بانک جلوی بانک می گیرند 

جلویش را می گویند که تو نمی توانی اینطوری بیای 
بانک می گوید چرا میگویند که تو لباست خوب نیست 
میگوید به شما چه ربطی دارد می برندش دادگاه این ها 
واقعی هست در دادگاه می گوید که من آزاد هستم هر 
لباسی بپوشم رئیس دادگاه می گوید بله به شرط اینکه 
شما نباید ساختار اخاق عمومی را هنجارشکنی کنید.
مــا ملکه زیبایی که نمی خواهیم انتخاب 

کنیم
وی تاکید کرد: همه کســانی که در رقابت وارد 
می شــوند باید قانون اساسی را پایه قرار بدهند کسی 
نمی تواند بگوید من در رقابت هســتم قانون اساسی 
که قسمت های اساسی قانون اساسی که مصرع است 
این ها قابل تغییر نیست شاکله قانون اساسی است این ها 
را قبول نداشته باشید مثل مسئله انتخابات مثل مسائل 
دیگر چهارچوب قانون اساسی رقابت می شود رقابت 
واقعی که بعد سر مسائل تقسیم می شود، اما اگر کسی 
بیاید قانون اساسی را بزند زیرش این رقابت نیست این 
ســو استفاده از صحنه رقابت است دین اصاً خاف 
اســت لذا ما، چون دیدیم این را ببینید ما در انتخابات 
مختلف مثاً طرف در وســط انتخابات تبلیغات مثاً 
مجلس و حتی ریاســت جمهوری مسائلی را مطرح 
کــرده که با کل قانون اساســی مخالف اســت یعنی 
خاف اســت یا نوع تبلیغاتی که واقعاً رقابت نیست 
یعنی اگر کسی از خودش یک عکس خیلی تر و تمیز 
و دســتکاری شده و خیلی مرتب این طرف آن طرف 
بزند یک آدمی که حالا چهرش خیلی قشنگ نیست، 
ولی آدم خوش فکری اســت مگر ما می خواهیم مدل 
انتخاب کنیم ما یک آدم با فکر با عقل و بر مبنای اصولی 
می خواهیم که بتواند مسائل را حل کند ما ملکه زیبایی 
کــه نمی خواهیم انتخاب کنیم ببینید این ها چیزهایی 
است که انتخابات رقابت را گفتم واقعی است رقابت 
ســر مسائل جدی است بر اساس قانون اساسی بستر 

باید قانون اساسی باشد.
انتخابات دموکراسی شــاید تنهاترین 

روش جلوگیری از دیکتاتوری است
وی در بخش دیگــری از این گفت وگو درباره 
رابطه مشــارکت مردم در انتخابات و ایجاد تحول و 
حل مسائل کشور  گفت: ببینید حکومت و نظام مدنی 
شامل حکومت و مردم مثل مزاج یک آدم است امراض 
مختلفی تهدیدش می کند مهلک ترین مرض برای یک 
نظم مدنی دیکتاتوری اســت مهلکترین این مسئله و 
این حساســیت و این مرض الان بیش از ۲۵۰۰ سال 
اســت که شناخته شده یعنی بحث هایی که ارسطو و 
افاطون و سقراط راجع به دیکتاتوری دارند بحث های 
بســیار جدی است بشر چند هزار سال است متوجه 
شــده بزرگترین مرض و خطرناک ترین مرض برای 
زندگی مدنی دیکتاتوری است این یک مرض بعدی 
که آفت عظیم است و هرگونه پیشرفت را جلوگیری 
می کند ناامنی اســت پــس بدانیم که زندگی مدنی ما 
انواع امراض برایش اســت باید ســالمش نگه داریم 
مثل بدن انســان دو تــا از این مرض های خطرناک تر 
از همه است یک دیکتاتوری است و بعد ناامنی است 
چطوری ما جلوگیری کنیم از این ها برای دیکتاتوری 
هیچ راهی بهتر از مشارکت نیست یعنی اصاً نمی دانیم 
چیست مشارکت و انتخابات یک روش بسیار خوب 
برای دیکتاتوری البته صد در صد نیســت، چون در 
کشورهای غربی انواع دیکتاتوری ها است، ولی ظاهر 
انتخاباتی دارد، چون در آنجا سیطره سرمایه سبب شده 
که علی الاصول رای مردم بازیچه شــود. پس روش 
انتخابات دموکراسی یکی از مهم ترین روش ها و شاید 
تنهاترین روش جلوگیری از دیکتاتوری است به شرط 
این که ســالم باشد همانطور که آقا فرمودند و رقابتی 
باشد و رقابت ها هم حقیقی باشد، اما ناامنی شما ناامنی 
را باید بدانید که هم از داخل کشور می جوشد و هم به 
وسیله دشمنان است ما در این حوادث اخیر و فتنه های 
اخیر دیدیم که چگونه دشمن ناامنی ایجاد می کند که 
از دل ناامنــی اغراض خودش را پیش ببرد ناامنی که 
در آن مردم را بکشــانند به خیابان این اگر مشــارکت 
در انتخابات باشد مردم احساس می کنند که این هایی 
که آمدند در خیابان چرا در خیابان من ســر موقع رای 
می دهم اگر این مسئول را قبول ندارم مسئول دیگری 
را جای آن می گذارم امنیت مستقر امنیت چند لایه دارد 
یکی امنیتی است که منبعث از زندگی مدنی است که 
با آن می گویند امنیت مستقر امنیت مستقر با مشارکت 
مردم اســت لایه بعدی از امنیت مستقر امنیت دیگر 
ســطوح مختلف امنیت غذایی امنیت زندگی حتی 

مسائل دیگر انتظامی پیش می آید.

یک تحلیل گر سیاسی گفت: رای مردم جابجا نمی شود، گرایش مردم و نظر مردم حفظ می شود و اشکالاتی که به سیستم نظارت استصوابی می گیرند نباید مردم را دلسرد کند.

تئــوری رقابــت این اســت که شــما خودتــان را در معــرض می گذارید مــردم باید 
انتخــاب کننــد پس هر کســی کــه نامزد اســت باید بــه بهترین نحوی خــودش را 
معرفــی کنــد ایــن معرفــی نباید مربوط باشــد بــه این کــه قیافــه اش را چطوری 
می ســازد چــه تبلیغات تصویــری و از این چیزهای خیلی ســطحی انجــام می دهد.
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